
Motion till riksdagen 

1989/90:Kr314 
av Jan-Erik Wikström m. fl. (fp) 
Riksarkivets lokalsituation 

Enligt arkivutredningcn� hctiinkande Öppenhet och Minne. SOU 1988: Il. 
uppgM rik�arkiveh bestand till 80 000 hyllmeter i huvuddcpan och 35 000 

hyllmeter i andra depacr. Antalet externa depaer uppgar till9 �l. Rik�arkivel 
fick 1989 en ny extern depa �om omfattar ca 13 000 hyllmeter. Samtidigt av
vecklades en iildre mycket d<Jiig depa om ca 3 000 hyllmeter. Acce sionsut
rymmct bedömde� av arkivutredningen uppga till 3 UO<J hyllmeter 1988. l 
dagsl�iget kan an:e�sion�utrymmet bedömas räcka för ca t va ar. dvs. t.o.m. 
1991. 

l en utredning �om bifogade� riksarkivet� an�l.ag�framställning 191\9/90 re· 
dovi�ade� el l leveransbehov för rik�arkivet� del för den närmaste femarspe
rioden pa ca 18 (JOO hyllmeter fran statliga myndigheter. Till detta kommer 
ca � 000 hyllmeter enskilt material �amt mikrofilm. magnethand och rit
ningar. 

Rik�arkivets linje har under manga <lr varit att en utbyggnad av riksarki
veb berg�magasin i Marieberg är den överlägset mest ändamalsenliga lös
ningen pa rik�arkivets lokalproblem. En �ki�s t iii en sadan utbyggnad tog� 
fram redan 1979. DLir redovi�ade� möjligheter att hygga ut sammanlagt 6 

etapper om vardera ca 90 000 hyllmeter. En samlad lokallösning för riharki
vets bestand �kulle innebiira �tora fördelar för for�kare och per�onal. Mate
rial �om förvara� i externa depaer ri�kerar att blir ett dött materialur for�k
ningssynpunkt pa grund av svarigheter för forskare och per�onal all �nabbt 
fa tillgang till del. 

Flertalet nuvarande externa depaer är ock�a olämpliga �om arkivlokaler. 
Kraven pa klimat. brand- och inbrottssäkerhel kan idag inte tillgodoses. 
Diirigenom ri�kerar materialet all ta skada. vilket i framticlen kan kosta 
mycket stora summor att avhjälpa. 

Vi anser att en snar utbyggnad av berg�maga�inen med en första etapp 
om 90 000 hyllmeter iir nödviindig. Diirigenom kan flertalet av dc externa 
depaerna avveckla�. For�kare och per�onal far tillgang till materialet pa ett 
betydligt biittre siilt iin idag. 

Hemställan 

Med hiinvi�ning till det anförda hermtälb 
att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad i motio-
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nen anförts om hchovct av en snar utbyggnad av riksarkivets bergsma- Mot. 1989/90 

gasin. Kr314 

Stockhom den 24 januari 1990 

Jan-Erik Wiksrröm (fp) 

Margareta Foge/berg (fp) Lo/a BjörkquisT (fp) 

Chrisrer Eirefelr (fp) 

fiOr.b 96053. StockhOim 1990 16 


